
Obecní zastupitelstvo se sešlo ke své 

schůzi dne 13. října za účasti šesti členů 

(neúčast pana Poláčka omluvena). Jednání 

sledovalo 14 občanů. Zasedání mělo na 

programu řadu důležitých bodů, z nichž 

některé vyvolaly živou diskusi.

Prvním takovým bodem bylo projed-

nání žádosti pana Jaromíra Jeřábka, aby 

s ním obec uzavřela závaznou dohodu (resp.

smlouvu o smlouvě budoucí), ve které 

by se obec zavázala při budoucí výstavbě 

kanalizace přeložit část dešťové kanalizace 

vedoucí nyní přes pozemek pana Jeřábka 

mimo tento pozemek. V diskusi bylo 

uváděno mj., že svod dešťové vody z části 

obce přes pozemek pana Jeřábka zde byl 

od dávných dob a jeho zatrubnění sou-

viselo s rozsáhlou navážkou, kterou pan 

Jeřábek změnil charakter tohoto pozemku. 

Jádrem problému ovšem bylo, zda má 

zastupitelstvo touto smlouvou zavázat bu-

doucí představitele obce, aniž dnes ví, zda 

tato přeložka bude při výstavbě splaškové 

kanalizace vůbec technicky možná. Na-

konec přijalo zastupitelstvo jednomyslně 

usnesení, v němž potvrzuje záměr přeložit 

při budoucí výstavbě splaškové kanalizace 

část dešťové kanalizace mimo pozemek 

pana Jeřábka, bude-li to technicky možné.

Druhým takovým diskutabilním 

bodem byla žádost paní Silvie Tiché 

a dalších dvou spoluvlastnic o zařazení 

pozemku č. 66/22 do zastavitelné části 

obce. Jedná se o téměř dvouhektarový 

pozemek orné půdy v lokalitě Na Vartě 

vzdálený asi 180 metrů od zastavěné části 

obce, dnes přístupný pouze polní cestou. 

V diskusi bylo na prvém místě uváděno, 

že žádosti by bylo možné vyhovět jen 

změnou územního plánu, což je proces 

velice složitý a dost drahý a obec za-

tím nemá důvod stávající územní plán 

měnit. Členové obecního zastupitelstva 

upozorňovali dále na dopravní problémy, 

které by mohly vzniknout realizací záměru 

a jiné problémy zasíťování. Závěrem dis-

kuse přijalo zastupitelstvo většinou hlasů, 

že bude dále žádost evidovat a bude se 

jí zabývat při případné budoucí změně 

územního plánu.

V dalším jednání zvolilo zastupitelstvo 

pan Stanislava Korandu místostarostou za 

pana Vojtěcha Poláčka, který se funkce 

vzdal z osobních důvodů, a stanovilo mu 

měsíční odměnu ve výši 4500 Kč. Protože 

pan Koranda jako místostarosta nemůže 

působit v kontrolním výboru, zvolilo za-

stupitelstvo za novou členku většinou hlasů 

paní Andreu Zoulovou a za předsedkyní 

kontrolního výboru rovněž většinou 

hlasů paní Kateřinu Vojtíškovou. Dále 

odsouhlasilo zastupitelstvo jednomyslně 

smlouvu s Pražskou plynárenskou 

o zřízení věcného břemene na obecním 

pozemku č.66/34, kde je uloženo zařízení 

pro rozvod plynu, za jednorázovou náhra-

du ve výši 11600 Kč, projednalo a schvá-

lilo změny smlouvy o užívání kabin 

sdružením Shooters, vzalo na vědomí 

rozpočet dobrovolného svazku obcí Dolní 

Povltaví a projednalo rozpočtové opatření 

č. 5, kterým se zvyšují rozpočtované 

příjmy o 69300 Kč a rozpočtované výdaje 

o 60875 Kč. Při projednávání tohoto bodu 

vznikla krátká polemika mezi starostkou 

a paní Vojtíškovou, která navrhovala 

snížit navrhovaného zvýšení výdajů pro 

muzeum z 20 tisíc Kč na 9 tisíc. Její 

návrh byl většinou hlasů zamítnut a cel-

kové rozpočtové opatření bylo schváleno 

v původním návrhu.

V různém pak informovala starostka 

o některých aktualitách, hlavní z nich 

uvádíme v rubrice zpráv z obecního úřadu. 

V závěrečné diskusi upozorňovali přítomní 

občané např. na problémy s odvozem 

separovaného sběru v ulici Severní ne-

bo na potřebu dalšího retardéru na ulici 

Pražské při vjezdu do obce od Kralup. 

Náměty se bude zabývat obecní úřad. 

                   v-ch-

Na vědomost
se dává…

Zpravodaj Obecního úřadu Máslovice
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Některým lidem nedá spát skutečnost, že se v posledním čísle 

zpravodaje objevil článek, podepsaný pouze šifrou MIŠ. Považují 

jej za anonymní a jako takový že do zpravodaje nepatří. Jako redak-

tor zpravodaje k tomu dávám toto vysvětlení.

Stává se občas, že autor článku požádá redakci některého pe-

riodika, aby v případě otištění nebyl uveden autor plným jménem, 

ale zvolenou šifrou. Redakce obvykle této žádosti vyhoví, je-li 

jí totožnost autora známa. Totožnost autora je potom redakčním 

tajemstvím. Aby čtenáři věděli, že se nejedná o anonyma, připojuje 

se k jeho šifře poznámka, že totožnost autora je redakci známa. 

Takovýto přístup praktikují nejen seriózní celostátní deníky, ale 

i řada „radničních“ novin. Jako příklad uvádím statut Šenovských 

listů, vydávaných městem Kamenický Šenov, kde se v odst. 2.13 

uvádí, že „příspěvek musí být označen jménem autora nebo 

jeho značkou, pokud redakce zná totožnost autora“. Obdobný 

text je také v pravidlech pro vydávání obecního zpravodaje obce 

Borovnice Brodík, ve statutu Novoborského měsíčníku aj. Tyto 

příklady snad stačí k pochopení, že nezavádíme cosi pohoršlivého. 

Naopak považuji tuto praxi za vysoce demokratickou.

Pro autora to má výhodu v tom, že prezentuje veřejnosti k dis-

kusi a posouzení svůj názor na určitý problém, ale „nenese na trh 

svou kůži“. Ne každý je takovým bojovníkem, aby čelil za své 

názory někdy dost nevybíravým osobním útokům v tisku i jinak, 

ale to není přece důvod ho z veřejných diskusí o určitých problé-

mech vylučovat. Čtenář by se měl soustředit na to, co se v článku 

říká a ne na to, kdo to říká.

Články skutečných anonymů ovšem do našeho zpravodaje 

nepatří a nikdy tu uveřejněny nebyly a v budoucnu nebudou.

Na závěr ještě pár poznámek ke stanovisku redakční rady k to-

muto problému, uveřejněném také v tomto čísle. Hned v úvodu 

odmítám, že možnost uveřejnit článek pod šifrou autora je v roz-

poru se statutem našeho zpravodaje. Statut uvádí v čl. 3. odst. 2d, 

že „ve zpravodaji se neuveřejňují příspěvky bez znalosti identity 

přispěvatele.“ Šifru lze použít jen tehdy, když redakce identitu 

autora zná, čili tato podmínka je splněna. Pouze se na přání auto-

ra veřejnosti nesděluje. Proč čtenářům nestačí prohlášení redak-

ce, že se nejedná o anonyma? K tomu, aby mohli posoudit pub-

likované názory to nepotřebují, tak k čemu? Snad ne k tomu, aby 

se mohli do autora „obout“, pokud jim dojdou věcné argumen-

ty v diskusi o obsahu článku? Zpochybňovat právo publikovat 

těm, kteří se nechtějí podepsat plným jménem, je už vysloveně 

diskriminační. Ptejme se opačně, proč by to právo mít neměli? 

Že se bojí osobních útoků? Redakční rada tvrdí, že bezdůvodně, 

autor však může mít opačný názor. Souhrnně považuji stano-

visko redakční rady za předpojaté, přijaté bez předchozí diskuse 

o něm se mnou jako redaktorem a vůči autorům diskriminační 

a tedy nedemokratické.

Celkově vzato mám dojem, že se celému problému věnuje 

nadměrná pozornost. Používání značek nebo šifer místo pod-

pisu není v publikační činnosti zase tak rozšířené, velká většina 

autorů své články podepisuje, takže celý rozruch, který vyvolala 

šifra MIŠ je spíše bouří ve sklenici vody než skutečně vážným pro-

blémem.

 v-ch-

Máslovickým a i části vodochodských občanů nastala potíž se 

spojením s Prahou a Klecany. Silnice je pro dopravu přerušena 

pro opravu mostu přes vodochodský potok. Je to oprava zřejmě 

potřebná, neboť tento most už slouží více než sto let. Byl po-

staven sice bytelně, ale dnešní dopravní zátěž mu dává zabrat. 

Boční stěny jsou postaveny z mohutných kamenů a mezi nimi 

byla sklenuta několikavrstevná klenba z dobře vypálených cihel.

Zatím se mi nepodařilo dotazy na krajské správě a údržbě silnic 

a u projektanta fi rmy opravu provádějící zjistit, zda se zachovala 

původní dokumentace o stavbě. Odpovědi byly vždycky zá-

porné, takže je nanejvíce pravděpodobné, že se tato dokumen-

tace nezachovala. Podle jiných historických zdrojů lze soudit, že 

most byl stavěn jako součást silnice z Klíčan do Vodochod někdy 

na počátku 20. století. Projektant fi rmy, provádějící opravu po-

tvrdil, že technický způsob provedení původní stavby tomuto 

přibližnému datování odpovídá. Uvedl také, že most není evi-

dovanou technickou památkou. V písemné pozůstalosti dr. Julia 

Grégra jsou uloženy dokumenty, kdy obce Vodochody a Máslo-

vice s jeho podporou usilovaly o prodloužení tehdy stavěné sil-

nice k vltavskému přívozu, což se však tenkrát nepodařilo a sil-

nice k přívozu z Vodochod byl postavena až v roce 1925, i když 

příslušný projekt byl hotov již v roce 1893.

Počátek 20. století byl až do vypuknutí první světové války 

dobou intenzivní výstavby silnic. Do té doby bylo pozemní 

komunikační spojení mezi obcemi našeho nejbližšího okolí, 

ohraničeného obcemi Chvatěruby, Odolena Voda, Líbeznice 

a Klecany a tokem Vltavy dost bídné. Podle dokumentu 

z roku 1893 procházela krajem jedna hlavní páteřní silnice, tzv. 

císařská z Prahy přes Zdibsko, Klíčany, Postřižín a veltruský 

most do severních Čech a do Drážďan a druhá stejná se dotýka-

la našeho kraje jen okrajově v Líbeznicích a vedla z Prahy na 

Mělník a dále na Českou Lípu a do Lužice. Obě tyto „císařské 

silnice“ byly propojeny v našem kraji několika spojnicemi, 

a to ze Zdib od Staré Pošty do Líbeznic, z Klíčan přes Bášť 

do Líbeznic a z Postřižína přes Odolenou Vodu a Velkou Ves 

do Předboje. Z této silnice pak odbočovala v Odolené Vodě 

silnice na Kopeč, Netřebu a Chlumín. S veltruskou císařskou 

silnicí byly také pevnou silnicí spojeny Zlončice. Tato silnice 

pokračovala přes Kozomín do Úžic a dále na Dřínov. Ostat-

ní vesnice v našem kraji, tedy Chvatěruby, Máslovice, Vodo-

chody, Hoštice, Dolínek, Panenské Břežany, Větrušice, Kleca-

ny a Husinec byly s ostatním světem spojeny jen lépe či hůře 

udržovanými polními cestami. Lepším cestám tohoto typu se 

říkalo cesty vozové.   v-ch

JE ČLÁNEK PODEPSANÝ ŠIFROU ANONYMEM?

SILNIČNÍ MOST PŘES VODOCHODSKÝ POTOK
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Ráda bych navázala na předchozí článek a reakci na něj od paní 

starostky, a rozvedla více téma informovanosti. Možná už tím 

někoho nudím, přesto si dovolím nabídnout další text, protože 

téma pokládám za opravdu důležité.

1. PODNĚT K SEPSÁNÍ ČLÁNKU
Důvodem k sepsání článku o pracích pro obec byl jednoduchý 

dotaz občana na zasedání ZO, který zněl asi takto „kolik hodin 

úřad věnuje sekání veřejných prostor?“ Nikdo nebyl schopný 

odpovědět, protože se takový přehled nevede. Na základě dat 

z veřejných zdrojů a dat od paní účetní (tímto za spolupráci děkuji) 

jsem aspoň částečně odpověděla.

2. ZJIŠTĚNÍ
Obec uzavírá DPP se starostkou obce na organizaci kulturních 

akcí – podle reakce se tak děje od zavedení odměn za pomoc při 

akcích a je to obecně známo. Odměňování zavedlo předminulé za-

stupitelstvo (viz Zpravodaj 4/2009), když funkce starostky nebyla 

uvolněná. Nevím, zda dohody diskutovalo minulé zastupitelstvo, 

současné nikoliv. Mně o tom nic známo nebylo a překvapilo mne 

to. Zákon nevylučuje uzavírat se starostou smlouvy v režimu tzv. 

závislé činnosti na výkon manuální práce nebo na jednorázové 

odborné práce vykonávané za výhodných podmínek pro obec.

Konkrétní výklad Ministerstva vnitra: „Pokud se obec rozhodne 
uzavřít se starostou dohodu o pracích konaných mimo pracovní 
poměr, může se tato dohoda týkat jen záležitostí, které nesouvisejí 
s výkonem veřejné funkce člena zastupitelstva obce ve funkci sta-
rosty.“

V důsledku sepisování článku jsem zjistila, že na počátku 

prázdnin obec uzavřela tři smlouvy na stejný úkol „úprava veř. 

zeleně, další drobné práce“, u nichž za červenec obec vyplatila 

29.760 Kč. Předpokládaný celkový rozsah byl stanoven na 650 

hodin (78 tis Kč), maximálně 900 hod (108 tis. Kč). Měla jsem 

dvě připomínky: 1. Práce nebyla otevřeně nabídnuta místním. 2. 

Zastupitelé o smlouvách nebyli informováni (ani zpětně). ZO 

sice má schvalovat výdaje přes 50 tis. Kč, to ale nastává v praxi 

výjimečně. Argumentem je, že jednotlivé smlouvy (příp. faktury)

nepřekročí tuto částku, proto do nich zastupitelům tzv. „nic není“.

3. REAKCE
Uznávám, že jsem zbytečně expresivně minulý článek nazvala, 

což zřejmě vzbudilo emoce. Odezva mne přece jen zaskočila – 

poučení čtenářů o tom, jak mají číst můj článek, tvrzení, že „dlou-

Pokud ještě u někoho přežívají zpozdilé 

představy o účetních jako nezáživných 

cifršpiónech, kteří neznají nic jiného než 

Má dáti a Dal, tak byl jistě z této mylné 

představy vyléčen o posvícenském vino-

braní pohledem na účetní našeho obec-

ního úřadu paní Olgu Kloboukovou, jak 

oblečená do slušivé venkovské zástěry 

pilně spřádá na kolovrátku vlněnou přízi. 

Na stolku vedle ní ležely vzorky, ukazu-

jící celý výrobní postup, během kterého 

se surová vlna mění na vlnu pranou 

a pak česanou až na klubka vlněné příze 

a konečné výrobky z nich, mezi kterými 

například vystavené vlněné ponožky 

hřály už jen při pohledu na ně.

Překvapen tímto pohledem na ne-

obvyklou činnost naší paní účetní jsem 

jí nabídl, že o ní napíši do zpravodaje 

článek. S úsměvem souhlasila a tak jsem 

jí položil pár otázek, na které mi ochotně 

odpověděla.

Red.: Jak jste se ke své zálibě dostala?
Paní Klobouková: Původně jsem se 

chtěla jenom naučit tkát na stolním stavu, 

ale na kurzu tkaní jsme zkoušeli i předení 

na kolovrátku a to na perfektních no-

vodobých kolovratech až z daleké Au-

strálie. Tady mě to předení začalo bavit.

Red: Jak jste získala kolovrat?

Paní Klobouková: Na australský ko-

lovrat jsem tehdy neměla peníze a tak 

jsem hledala něco levnějšího. První 

kolovrátek a pak další tři, které mám, 

jsem objevila v bazaru ve Spomyšli. 

Byl v dezolátním stavu a nekompletní. 

S pomocí manžela a jeho kamarádů se 

podařilo kolovrátek zprovoznit. Kromě 

vlastního předení na něm mě fascinovalo, 

že „stroj“ starý tak asi 80 let opět pracuje. 

Časem jsem si mohla dovolit i australský 

kolovrat. Pracuje se na něm lépe, lze tvořit 

složitější a lepší dílo, ale mám ráda staré 

věci a jsme přece v Čechách a tak jsem 

zůstala věrná tomu starému. Je pravda, 

že potřebuje občas údržbu, něco přiklížit, 

přidělat náhradní díl apod., ale i v Más-

lovicích jsou šikovní řemeslníci jako pan 

Švarc, kteří mi pomáhají.

Red.: Na vinobraní vystavené hotové 
výrobky jsou jistě také vaše dílo. Pletete 
jehlicemi nebo užíváte pletací stroj či 
jiné zařízení?

Paní Klobouková: Ano, jsou to moje 

„výtvory“. Upředená vlákna používám buď 

ke klasickému pletení na jehlicích (např. 

vystavené ponožky), nebo je tkám na tkal-

covském stavu. Tak vznikají například 

kabelky, prostírání, ubrusy, povlaky na 

polštáře a další.

Red.: Vystupujete s ukázkami své záliby 
i na jiných akcích podobných jako je 
naše vinobraní?

Paní Klobouková: S ukázkou 

předení vystupuji v Říčanech na Dni 

bylinek a ve Stránčicích na Jablečných 

slavnostech.

Red.: Jste členem nějakého sdružení 
osob s podobnými nebo stejnými záli-
bami?

Paní Klobouková: Nejsem členem 

žádného takového sdružení, ale občas 

se setkávám s paní, která mě k předení 

přivedla, nebo absolvuji některý z je-

jích kurzů. Zde se setkávám s lidmi 

podobných zájmů a výborně si přitom 

odpočinu.

Red.: Zaučujete někoho do své záliby 
nebo provádíte školení či instruktáže?

Paní Klobouková: Ofi ciální kurzy 

předení nebo tkaní neprovádím. Pokud 

se to chce někdo ode mě naučit, ráda 

předám všechny své zkušenosti, ale 

určitě se mám sama ještě co učit…

Redaktorovi už nezbývá, než paní Klo-

boukové poděkovat za odpovědi a popřát 

jí, aby se jí kolovrátek dále točil a vrčel 

bez poruch a aby z jejích jehlic i stavu 

vycházelo dále hodně hezkých věcí.

 v-ch-

TOČ SE A VRČ, MŮJ KOLOVRÁTKU

INFORMOVÁNÍ
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bu“ do OÚ, mám v úmyslu „zasít podezření“, odhalit (neúspěšně)

předraženou práci, obvinění z nepřesností, dokonce nepravdi-

vých sdělení… Silná slova, prosila bych o větší zdrženlivost 

a nepřisuzování zlých úmyslů. Například „předražením“ práce 

jsem se vůbec nezabývala – nepřísluší mi ji hodnotit, ani k tomu 

nemám podklady.

4. PODKLADY
Opakovaně jsem se setkala se zařazováním některých bodů až 

na zasedání zastupitelstva. Důležité podklady dostávají zastupitelé 

nezřídka v emailu méně než 24 hodin před zasedáním v pracovní 

den. Příkladem budiž návrh rozpočtových opatření na posledních 

dvou zasedáních, u směrnic první návrh i čistopis.

5. INTERPELACE
V listopadu jsem se formou interpelace zeptala na výnosy 

a náklady lokality 1/6 jako největší investiční akce za poslední 

roky. Jsem totiž přesvědčená a netajím se tím, že by OÚ měl za-

stupitele i občany seznámit s průběhem a výsledkem investice, 

která dopadla dobře a obci přinesla nemalé fi nanční prostředky. 

Odpověďmi nebylo dovoleno otisknout s tím, že článek vyjde až 

se závěry z kontrol výborů (jednání bylo v říjnu, takže příště).

Druhou interpelaci směřovanou na starostku obce jsem podala 

v červenci poté, co jsem na některé otázky nedostávala odpovědi 

a bylo mi doporučeno je „podat písemně“. Na vypracování písem-

né odpovědi pro interpelujícího zastupitele zákon o obcích § 82b) 

ukládá lhůtu 30 dnů (u občana žádajícího o poskytnutí informací 

15 dní). Ani po téměř 2 měsíce po termínu odpověď nemám. Zís-

kala jsem jen přístup v úřední úterý k dokumentům. Zajímalo 

mne například, proč se za poslední roky zhoršovaly ekonomické 

výsledky kulturních akcí (déšť na vojenském dni není dostatečnou 

odpovědí) nebo proč jsou výnosy z prodeje propagačního zboží 

v muzeu za 6 let nižší než výdaje za jeho nákup. O nákupu zboží 

k prodeji také nejsou zastupitelé informováni – byť letos šlo 

o zboží již za více než 100 tis. Kč.

6. ZÁVĚR
Vítám ujištění o stejném zájmu na rozvoji obce a čestných 

úmyslech. K tomu se lze připojit a za sebe přidávám otevřenost 

ke kolegiální spolupráci a diskusi. Myslím, že je mnoho té-

mat, o kterých je a bude potřeba se bavit nejen v úzkém kruhu 

zastupitelů, ale i s občany, kteří se zajímají o určitá témata. K tomu 

je potřeba mít objektivní a dostatečné informace. O nic víc, ani míň 

mi vlastně nejde. Ne náhodou je participace neboli účast občanů 

na věcech veřejných „v kurzu“ – obce, města i celá společnost jí 

totiž potřebují.

 Kateřina Vojtíšková

Vážení čtenáři,

dovolte mi reagovat na článek Kateřiny Vojtíškové ve vašem 

srpnovém zpravodaji. Autorka příspěvku uvedla jako příklad hod-

ný následování úřední hodiny starostky v Panenských Břežanech. 

Uváděných 16,5 úředních hodin ale bohužel není pravdivá in-
formace. Mé úřední hodiny kopírují úřední hodiny celého úřadu, tj. 

pondělí 8:00 -12:00 a 18:00-19:30 a středa 8:00-12:00, celkem 9,5 

hod. V tuto dobu se snažím být na úřadu přítomna a být občanům 

k dispozici, i když se mi to vždycky pro jiné úřední povinnosti 

nepodaří. To ale neznamená, že komukoli nevyhovím mimo úřední 

hodiny. Stejně tak je samozřejmé, že mi občané volají na mobil 

a domluví si se mnou setkání podle toho, jak jim to vyhovuje. Vše 

je jen o domluvě a vstřícném jednání. Myslím, že tato praxe je 

běžná i u jiných starostů v okolí.

Práci v obci zdar a pro obec zvlášť!

 Lucie Fiury, starostka Panenských Břežan

Informaci o 16,5 úředních hodinách týdně starostky 

Panenských Břežan jsem převzala z ofi ciálních webových 

stránek obce Panenské Břežany, které jsem považovala za 

spolehlivý zdroj. V sekci „Úřední hodiny obecního úřadu“ 

se uváděla a dosud uvádí úřední doba 1. pokladny, podatel-

ny, 2. ověřování (po 28,5 hod.) a 3. starostky (16,5 hod.).  

Zdroj:http://www.panenskebrezany.cz/urad-2/uredni-

hodiny/   

Jako každý rok se koná 

Máslovické posvícenské vinobraní, na kterém je spousta různých 

stánků a to včetně těch s občerstvením.

Proto se i můj přítel Lukáš Fischer rozhodl zde mít stánek 

s občerstvením. S dostatečným předstihem se šel zeptat paní sta-

rostky, zda je to možné. Paní starostka neměla se sortimentem 

a s umístěním stánku žádný problém. Společně se tehdy dohodli, 

že stánek stejného typu bude mít už jen pan Šťastný jako obvykle. 

Bohužel tři týdny před touto akcí jsme se dozvěděli, že pan Sta-

nislav Koranda, bude mít za OÚ stánek podobného sortimentu na 

tomtéž místě. Ptali jsme se paní starostky jak je to možné? Paní 

starostka se nám omluvila, že o tomto stánku vůbec nevěděla, ale 

že se stánkem Lukáše nadále počítá. Asi chápete, že nás to velice 

překvapilo a mrzelo, když bylo slíbeno, že další stánek stejného 

typu nebude. Rozhodli jsme se stánek nakonec na této akci nemít.

A my se ptáme? Proč není pevně stanoveno datum, do kdy musí 

být všechny stánky závazně nahlášeny a pevně stanoveno jejich 

umístění? Předešlo by se velkým a dalo by se říci zbytečným 

nepříjemnostem, které vznikly. 

 Klára Kolenáčová a Lukáš Fischer

PRÁCE V OBCI A PRO OBEC

VYJÁDŘENÍ K. VOJTÍŠKOVÉ K REAKCI L. FIURY

MOŽNÁ PŘÍŠTĚ?!

Poznámka starostky: Aby se předcházelo podobným problémům, předložím na příštím zasedání zastupitelstva návrh 
k projednání podmínek stánkového prodeje na akcích pořádaných obcí.
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Nejsem spokojena s prací zastupitelstva, kterého jsem členem. 

Nebylo tomu tak vždy. V minulém volebním období, kdy byla situ-

ace před volbami hodně vyhrocená, zvolení zastupitelé v zájmu 

obce odložili své rozpory, pracovali a nechyběl vzájemný re-

spekt. Ne všechna témata prošla lehce, někdy to bylo i drama, ostrá 

výměna názorů, ale také jsme byli schopni dát se hned společně do 

další práce. Velmi si vážím pracovitosti Jirky Levého, práce Hanky 

Švitorkové a Andrey Zoulové (tehdy z opozice). Nyní je tomu ji-

nak. Papíry, formality, vytváření tabulek, obludně dlouhé zápisy 

jsou nadřazeny aktuální práci, kterou je nutno vykonat. Z „vyzo-

baných dat“ je generován nestravitelný datový guláš a z něho 

vyvozována jednostranná propaganda, poškozující vážnost celého 

zastupitelstva.

Neustálé vyžadování účetních dokumentů ke kontrolám bez 

znalosti jednoduché ekonomiky a principů účetní evidence hodně 

zaměstnává naši paní účetní, které bude potřeba práci navíc zaplatit. 

Starostku je možno šikanovat zdarma, žádnou obranu nemá.

Netřeba podotýkat, že jsou to kontroly dokumentů a akcí již 

několikrát kontrolovaných ať už fi nančním kontrolním výborem 

nebo krajským auditem.

Závěr těchto kontrol zněl, že „nebyl porušen zákon“, ani my, 

z bývalého fi nančního výboru, jsme nemohli konstatovat nic ji-

ného. Jak dlouho ještě budeme snášet manipulaci s informacemi, 

hádky a arogantní útoky?

Není na čase, aby si členové zastupitelstva na uzavřeném jednání 

otevřeně vyjasnili vzájemné vztahy? Nemyslím, že nynější stav má 

dobrou odezvu ve veřejnosti.

 L. Szöllösová

PERGOLA U KABIN – ráda bych tímto poděkovala všem, kteří 

podpořili můj návrh na stavbu pergoly u kabin a jakkoli pomohli 

s její realizací… Samozřejmě největší podíl na stavbě pergoly mají 

všichni členové klubu Shooters, ale jsou i další lidé v naší obci, kteří 

přidali ruku k dílu - všem těmto lidem patří můj veliký dík. Per-

gola je opravdu pěkná, navíc Shooters přislíbili, že na jaře ji ještě 

vylepší a opraví i přilehlou udírnu a skládek nářadí. Pod pergolou 

jsme v létě 2x měli letní kino (promítali pohádku pro děti a poté ko-

medii pro rodiče), několikrát jsme pod ní poseděli s vínkem, konal 

se pod ní Fotokoláč a byla otestována i první velkou pěknou akcí, 

kterou nám motorkáři připravili v září.

Bylo by fajn, kdyby zastupitelstvo obce při přípravě rozpočtu 

na následující rok pamatovalo i na úpravu prostoru okolo hřiště 

– je potřeba kompletně opravit síť před „kabinami“ - beton je již 

rozpadlý, konstrukce potřebuje natřít a nově vyplést pletivem. 

Také by bylo fajn, kdyby „kabiny“ dostaly konečně novou fasádu. 

Shooters je moc hezky opravili uvnitř, tak aby také pěkně vypadaly 

i navenek. A v neposlední řadě by bylo úžasné, kdybychom už na 

Čarodějnice seděli pod pergolou také na slušných nezničených 

lavicích a stolech, které by tam byly natrvalo…

Pan Švarc vyřezal okolo hřiště krásné dřevěné sochy, které jsou 

již teď poničené, jedna je dokonce úplně zarostlá – je škoda, že 

se tak pěkná práce nechá zchátrat – přitom si dle mého názoru 

zaslouží, aby sochy byly také natřené a upravené, stejně jako so-

cha u muzea (ta je krásná stále) a zůstaly tak zachovány navzdory 

povětrnostním podmínkám.

Myslím si, že hřiště a prostor okolo něj je jakousi vstupní bra-

nou do naší obce a rozhodně se mu nevěnuje tolik pozornosti, kolik 

by zasluhovalo.

FOTOKOLÁČ – ke konci června jsem na hřišti uspořádala výstavu 

fotografi í. I když nám počasí úplně nepřálo a bylo chladno, tak 

i přesto byla účast velká a lidé si akci pochvalovali. Děkuji všem, 

kteří si dali tu práci, aby mi doma fotografi e vyhledali a na tuto 

akci zapůjčili. Po akci se mi spousta lidí ozvala s tím, aby se akce 

příští rok opakovala a byla zaměřena pouze na určité konkrétní 

téma – např. rodinné svatební fotografi e nebo rodinné rodokme-

ny… návrhů bylo hodně. Tak uvidíme, jestli příští rok bude pro-

stor něco podobného zopakovat. Děkuji tímto Evičce a Klárce 

Kolenáčovým a Romance Vorlové za veškerou jejich pomoc, bez 

nich by to prostě nešlo!!!

PODĚKOVÁNÍ – za všechny hráče volejbalu bych ráda poděkovala 

starostce obce za vyjednání možnosti hrát volejbal v hale v Kle-

canech, kam rádi každý pátek jezdíme.

TURISTIKA – letos jsme zatím byli na Bezdězu, ve Veltrusích na 

Nesouhlasíme s publikováním příspěvků, u nichž čtenáři nemají možnost znát identitu autora. Zpravodaj dle statutu anonymní 

příspěvky nezveřejňuje.

Překvapilo nás zdůvodnění, že by se snad někdo mohl obávat přihlásit se ke svému názoru. Další dva příspěvky z minulého čísla na 

téma úpravy vyhlášky o veřejném pořádku jsou dokladem neopodstatněnosti podobných obav. Nevíme, proč by měl mít právo publikovat 

ve zpravodaji člověk, který se není ochotný podepsat svým jménem. Navíc, když v některých případech redakce nechtěla otisknout texty 

kvůli nedostatku místa, originality či úplnosti. Bude snad v budoucnu zpravodaj publikovat nepodepsané názory i v případě, že je nebude 

redakce považovat za dostatečně kvalitní?

Redakční rada doporučuje nadále nepublikovat texty bez uvedení jména autora.
 Josef Břečka, Lenka Chadimová, Petr Olbert, Kateřina Vojtíšková

KRITICKÉ SLOVO DO VLASTNÍCH ŘAD

PÁR SLOV…

STANOVISKO VĚTŠINY ČLENŮ REDAKČNÍ RADY K ROZHODNUTÍ 
O OTIŠTĚNÍ ANONYMNÍHO PŘÍSPĚVKU
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zámku, na Sněžce a do konce listopadu se chystáme do Krkonoš na 

větší túru. Tento výlet bude pro podporu výsadby stromů na hřišti, 

bude jen pro dospělé a o přesném termínu budete včas informováni 

na nástěnce u autobusové zastávky.

RÁKOSNÍČKOVO HŘIŠTĚ – společnost Lidl rozjela už v minulých 

letech akci, kdy v některých městech staví dětská hřiště. Podmínky 

soutěže jsou pro naši obec nedosažitelné, proto mě napadlo, že to 

zkusím jinak – sepsala jsem managementu Lidlu dopis s tím, že 

většina našich obyvatel nakupuje v blízkém Lidlu v Kralupech nad 

Vltavou a tak bychom také chtěli v naší vesnici pěkné dětské hřiště… 

Dopis je podpořen podpisovým archem, čím víc se nás podepíše, 

tím lépe. Děti už nakreslily i pěkné obrázky. Ztratit nemůžeme nic, 

získat můžeme poměrně hodně, protože zřízení dětského hřiště 

není levná záležitost a u nás ve vesnici dětské hřiště pro předškolní 

děti chybí. Podpisový arch momentálně obíhá vesnici a budu moc 

ráda, pokud ho svým podpisem podpoříte.

MIKULÁŠ NA NÁVSI – jak již bylo avizováno loni, letos 5. pro-

since (sobota) se naposledy na návsi uskuteční Mikulášská na-

dílka. V následujících letech bude Mikuláš chodit za dětmi domů. 

Až se nám Mikuláš po pár letech unaví, tak ho opět pozveme na 

náves. Pozvánky na tuto akci budete mít včas ve svých poštovních 

schránkách. Letos uvažujeme ještě o „čertovské stezce“ (podrob-

nosti si zatím necháme pro sebe), tak uvidíme, jak to nakonec vy-

myslíme. Po nadílce na návsi se bude konat nadílka pro dospělé 

v naší hospůdce – těšit se můžete na něco dobrého na zub, na 

přátelské posezení a pokud budete mít náladu, tak i na malou dis-

kotéku – všichni jste srdečně zváni!

 Hana Švitorková

INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU
 Jak obec k nové houpačce přišla… 

V červenci navštívil obecní úřad generální ředitel Sředo-

českých vodáren společně s provozním ředitelem. Všimli si 

staré houpačky, která sem byla přenesena ze zahrady ma-

teřské školy, protože zdaleka nesplňovala nároky na provoz 

a bezpečnost. Slovo dalo slovo a provozní náměstek se na-

bídl, že zařídí její opravu. Po několika dnech byla opravdu 

odvezena a na začátku září se na zahradě objevili pracov-

níci a začali upravovat terén pro novou. Ta stará již nešla 

opravit, tak pořídili novou, která má i certifi kát a může být 

používána na veřejnosti. Poděkování za novou houpačku 

patří tedy vedení Středočeských vodáren.

 Úprava zeleně proběhla v září v ulicích Šálec-

ká, Severní a Vltavská a malou úpravou prošly i ořechy na 

návsi a ostrůvek zeleně pod statkem. Provedla ji profesio-

nálně fi rma Flos z Řeže.

Projektová dokumentace pro stavební 
povolení pro č. p. 16 je hotova a byla v září podána 

žádost o  stavební povolení na stavební úřad v Klecanech.

Nové silniční zrcadlo jsme na podnět občanů 

umístili na ulici Pražské proti výjezdu z ulice Šálecké pro 

zvýšení bezpečnosti na komunikaci.

 Značka konec obytné zóny byla osaze-

na v ulici Severní pro zvýšení bezpečnosti při výjezdu na 

hlavní silnici, protože řidiči musí dát přednost těm, co je-

dou po Pražské.

 Uzavírka ve Vodochodech přinesla něko-

lik stížnosti na provoz autobusů. Pokud nastane jakýkoliv 

problém, je dobré volat na dispečink hned nebo informovat 

vedení obce, které všechny stížnosti obratem řeší.

Týdenní svoz popelnic pro ty, kdo mají zapla-

cený sezonní svoz komunálního odpadu začal 22. 10. Po-

slední vývoz bioodpadu proběhne 24. listopadu. Biood-

pad ze zahrádek je i nadále možné vozit na Dobrou farmu.

Další kontejner na papír bude přidán na žá-

dost občanů do Severní. Nepořádek v posledních týdnech 

okolo tohoto kontejneru byl způsoben vynecháním jedno-

ho vývozu. Doufejme, že se toto nebude často opakovat. 

Plasty i papír mají být vyváženy 1x za 14 dní.

 Odpad ze zateplování domů a jiný 
stavební odpad si musí stavebník řešit sám na vlast-

ní náklady a nezahlcovat obecní nádoby na tříděný odpad 

ani nerozšiřovat nepořádek kolem nich tím, že tam postaví 

množství pytlů s tímto odpadem.  Znovu upozorňujeme na 

nepřípustnost odkládat u kontejnerů na separovaný sběr 

předměty, které tam nepatří. Přes několikerá upozornění se 

to stále občas děje.

Uzavírka silnice do Kralup za Chvatěruby 

pro opravu silničního mostu nad železniční tratí Kralupy 

– Úžice potrvá od 22. 10. 2015 do 20. 6. 2016. Objížďka 

vede přes Kozomín a Veltrusy.

Sázení stromů u fotbalového hřiště se usku-

teční v listopadu. Neznáme, bohužel, ještě přesný ter-

mín. Sledujte hlášení rozhlasu, nástěnky v obci či naše 

webové stránky. Prosíme také ty, kteří by měli zájem 

o tzv. adopci stromu, tj. uhrazení fi nančních nákladů na 

vysazený strom (ceny se mohou pohybovat cca mezi jed-

ním až pěti tisíci korunami za strom), aby se přihlásili 

buď osobně na obecním úřadě nebo mailem na adresu: 

ou@maslovice.cz.

Kdo má „chytrý telefon“ může získanými body přispět 
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Obec Máslovice má šanci získat 60 tis Kč na výsadbu stromů a keřů kolem fotbalového hřiště v rámci programu Pomáhej pohybem od 

Nadace ČEZ. Pokud máte „chytrý telefon“, stačí si stáhnout jednoduchou aplikaci, která načítá body, když sportujete (chůze, běh, cyklis-

tika). Body pak přidělíte některému z nabízených projektů. Projekty, které nasbírají potřebný počet bodů, získávají fi nanční podporu. 

Všem děkujeme za podporu našeho projektu!

Více informací o projektu na: http://www.pomahejpohybem.cz/#projects

7. října jsem se zúčastnila Dne otevřených dveří v denním stacionáři pro seniory v Národním ústavu duševního zdraví v Klecanech. 

Stacionář je v přízemí budovy s bezbariérovým přístupem, o seniory je postaráno od pondělí do pátku od 7 do 16.30 hodin. Je možné 

využívat i jen jednotlivé dny. Odborní pracovníci poskytují různé aktivity dle možností a přání klienta, např. lehké pohybové aktivity, 

trénování paměti, rukodělné činnosti, poslech hudby, četbu, hraní společenských her apod. Klienti také mohou jen tak odpočívat na po-

hodlných pohovkách. Za pobyt se platí pouhých 30 Kč/den (platná sazba do 31. 12. 2015) a celodenní strava (5 jídel) vyjde na 150 Kč. 

Senior si však může přinést i své jídlo z domova. Stacionář je určen pro skupinu do 12 osob. Zatím není naplněn. V případě zájmu volejte 

na tel. č.: 283 088 153 (154) nebo pište na e-mail: jakub.sobotka@nudz.cz, romana.jarosova@nudz.cz.  

 V. Sýkorová

� Ve středu 21. října natáčela televize Nova v našem muzeu část pořadu Rady ptáka Loskutáka. Vysílat by se měl v sobotu 31. října.

� Výstava Kukačky potrvá do 22. listopadu.

� Betlém z másla a výstava Vánoce po anglicku bude ke shlédnutí od první adventní neděle (29. 11. ) do konce ledna.

 V. Sýkorová

SPORTUJTE A PODPOŘTE TAK OBNOVU ZELENĚ U HŘIŠTĚ!

DENNÍ STACIONÁŘ PRO SENIORY V KLECANECH

ZPRÁVY Z MUZEA

na výsadbu stromů tím, že si stáhne aplikaci EPP od na-

dace ČEZ. Podrobnější informace na straně 7. Obec sice 

nezískala dotaci od ČEZu na sázení stromů u hřiště, ale bylo 

jí nabídnuto přihlásit projekt do této akce, kde se potřebné fi -

nanční prostředky dají smysluplným způsobem získat.

 Letecké snímky obce zalaminované ve veli-

kosti A3 ve dvou variantách je možné shlédnout a objednat 

na obecním úřadě vždy v úterý mezi 18. – 20. hodinou. 

Cena jednoho činí 250 Kč.

Vítání občánků se uskutečnilo v neděli 25. říj-

na na obecním úřadě. Slavnostně jsme přivítali do spole-

čenství obce dva letošní nové občánky, Lukáše Fischera 

a Martina Spisara.

Nové řeznictví – uzenářství a bufet 
v Klecanech se otevírá 24. listopadu od 9 hodin 
v ulici Do Kaštan 18 (bývalá drogerie). MěÚ Klecany nás 

požádal o zveřejnění této informace.  V. Sýkorová
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V září dorazily nové knihy z výměnného souboru z knihovny z Mladé Boleslavi a do knihovního fondu jsem mimo jiné 

zakoupila i nově vyšlé pokračování oblíbené trilogie Millenium, které však místo již zemřelého autora napsal ve stejném 

duchu jeho kolega švédský spisovatel a novinář D. Lagercrantz. Sami se zapůjčením této knihy můžete přesvědčit, zda 

se mu to povedlo.

Zaujala vás v poslední době nějaká kniha? Napište do zpravodaje a doporučte ji dalším čtenářům. Chybí vám v knihovně 

nějaká konkrétní kniha, kterou byste si chtěli přečíst? Napište na ou@maslovice.cz.  V. Sýkorová

Jsou typickými akcemi podzimních měsíců a to nejen u nás. Návštěvnost přesto byla „slušná“, vinobraní se zúčastnilo 

740 osob a Dýňování 467 osob. Ivan Hlas trio, které bylo „zlatým hřebem“ vinobraní hrálo výborně a s nepředstíraným 

nadšením. Bohužel, zvukaři se nedařilo vystoupení kvalitně nazvučit. U večerní kapely (MOPRock) to bylo podstatně 

lepší a kapela „rozpumpovala“ většinu přítomných k tanci. Hrála o hodinu déle než měla (do půlnoci), protože DJ Mirek 

si spletl termín a nepřijel. To bylo nepříjemné, ale vzhledem k tomu, že kolem půlnoci začalo poprchávat, účastníci se 

rozutekli domů nebo do nočních klubů a zábava skončila o něco dříve než bývá zvykem.

Letošní Dýňování bylo hodně ohroženo deštivým počasím, které se alespoň na sobotu umoudřilo a tím přispělo 

k úspěchu akce. Po několikaleté pauze se k nám vrátila klaunka Hanka a zhostila se role moderátorky a organizováním 

soutěží pro děti. Na návsi bylo možné potkat v roli návštěvníka i moderátorku Lucii Výbornou, která tu nebyla poprvé. 

Nešlo si nepohladit krásné štěňátko, které měla s sebou a při té příležitosti jsem měla možnost prohodit s ní pár slov. Bylo 

příjemné slyšet, že pokud není zrovna v zahraničí, nevynechá jediné Dýňování. Doslova řekla: Máslovické dýňování je 

pro naši rodinu srdeční záležitost. Jezdíme sem moc rádi.

Velké poděkování patří všem, kteří se zasloužili o zdárný průběh obou akcí, ať už přípravou a úklidem návsi, prode-

jem vstupenek či občerstvení, organizováním soutěží, strašidelného lesa, pečením dobrot, dopravou věcí atp. Doufám, 

že nebude vadit, když zde nebudu vyjmenovávat konkrétní osoby, je jich docela dost a nerada bych někoho opomněla. 

Někdo může namítnout, že je to placená brigáda. Ano je, ale za poměrně nízkou částku. Vážím si všech, kteří jsou ochotni 

pomoci a věnovat obci část svého volného času.

 V. Sýkorová

ZPRÁVY Z KNIHOVNY

VINOBRANÍ A DÝŇOVÁNÍ

TVOŘENÍ BETLÉMU Z MÁSLA V SOBOTU 21. LISTOPADU OD 10 DO 16 HODIN V MÍSTNÍ HOSPODĚ.
V této době bude pohostinství rezervováno pro účastníky dílny. Máslovičtí občané si mohou předem (vždy v úte-

rý na obecním úřadě) zakoupit zlevněné vstupenky (dospělí 50 Kč, děti, studenti a důchodci 40 Kč). Vydařené 
fi gurky se stanou součástí betlému, vystaveného v muzeu během prosince a ledna. Dílnu vedou manželé Švarcovi 
a V. Sýkorová.

NĚKTERÉ ZAJÍMAVÉ AKCE V OKOLÍ 
KRALUPY NAD VLTAVOU – KULTURNÍ A SPOLEČENSKÉ STŘEDISKO
� 30. 10.  Koncert Tři sestry od 20 hodin
� 31. 10. Ztraceni v Mnichově, nový český fi lm v kině od 20 hodin
� 11. 11. Kytarový koncert Lubomíra Brabce od 19.30 hodin
� 23. 11. Představení Divadla Ungelt: Deštivé dny od 19.30 hodin
� 26. 11. – 10. 1. Výstava  dřevořezbáře Martina Patřičného v kralupském muzeu

KLECANY
� 1. 11. O Polyxeně aneb jak se Klecany staly městem od 16 hodin v kostele Nanebevzetí Panny Marie
              (originální divadelní pojetí klecanské legendy ze začátku 16. století)
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Byl plán mé cesty na čtvrtek 5. 2. 2009. Ale noc předtím 

jsem ještě strávil na cestě po Auclandu. Vábila mě domi-

nanta města Sky Tower (Nebeská věž), nejvyšší budova na 

jižní polokouli o výšce kolem 350 m. Do tmy zářící vrchol 

hrající v duhových barvách. Je to vlastně televizní věž. Jak 

již i jinde v těchto dominantách, např. v čínské Šanghaji, 

bývá zvykem, že na jejím vrcholku se můžete účastnit au-

diovizuální prezentace z historie města mimo krásné výhle-

dy přes její skleněné stěny. Přes ně dohlédnete na západní 

i východní přístav obklopený dokola azurovým mořem. 

Dole, v základech věže je Sky City (Nebeské město), což 

není nic jiného než největší kasino v zemi. Při vstupu tam 

vám z ochozu nad halou plnou rulet a hráčských stolů 

i automatů přechází zrak. Hlavně i z toho hemžení v tomto 

vpravdě nočním podniku ozářeném neóny a i tlumenými 

světly až do pološera, se zářícími hráčskými „doupaty“. 

A ten hluk vycházejí odtud ze stovek strojů, přístrojů a lid-

ských hrdel se tu míhajících v jedné směsi s pestrostí barev. 

Město se baví.

Na ulici necháte tohle vše za sebou a v polotmě vy-

stoupíte na vrchol nad městem, kde sídlí auclandská uni-

verzita a první co vám padne do očí je park před ní s bi-

zardními stromy, silnými, velkými, exotickými/subtrop-

ickými, které mají mohutné kořeny rozprostírající se nad 

zemí kolem dokola kmenů toho zeleného velkého parku. 

A hned vás napadne odkud bral režisér Pána prstenů Peter 

Jackson inspiraci k dílu. Zejména mohutných pochodu-

jících stromů s velkými kořeny. Pak už je tma a pozdě 

na všecky dojmy, protože čeká zítřejší cesta daleká auto-

busem na jihovýchod tohohle severního ostrova Nového 

Zélandu. A vy se po té letecké cestě z Prahy chcete také 

vyspat.

Druhý den zjišťujete reálie života, běžné ceny běžného 

užitkového zboží ke každodenní spotřebě. Ale porov-

náváte i ceny reality – domy, auta, ovšem i šperky, luxus-

ního zboží. Zvykáte si na jídlo, pití. Sajete atmosféru 

města. Den uběhne a vy se balíte z hostelu a v 17 hod. 

odpoledne nastupujete cestu z nádraží pod onou televizní 

věží včerejšího večera do autobusu se svým rancem za 

novým dobrodružstvím do neznámé vám odlehlé krajiny 

od vašeho domova. Je to zvláštní. Je to tak daleko a přece si 

tu připadáte jako doma v Evropě či snad v severní Americe. 

Anglické nápisy všude kolem vám navozují britskou kul-

turu. A nevadí, že na ulici potkáváte mnohé tmavé Maory 

a vůbec lidí pletí všeho druhu. Vždyť Británie či USA má 

tyto obyvatele běžně.

Autobus se dostal z přímořského prostředí do vnitrozemí. 

Zaujaly mě holé hnědé kopce pastvin, které se tak pro mě 

ostře odlišovaly od těch holých zelených skotských vršků. 

Ale pak jsem si uvědomil, že je únor a to je pro zdejší 

protinožce měsíc srpen a jak je vidět léto bylo suché, vodní 

srážky k zazelení nestačily. 25 km před hlavním městem 

kraje Waikato Hamiltonem (Nový Zéland má 9 regionů na 

severním a 7 na jižním ostrově), které má i jeden z nejlepších 

ragbystických týmů v zemi, shledávám nezvyklý neoplocený 

hřbitov s malými pomníky ve stráni nad cestou. Jedná se 

zřejmě o maorské hroby podle lidí, kteří je tu upravují. Před 

samým Hamiltonem je charakteristická anglická příroda 

s pastvinami, stády krav a koní, které vystřídaly ovce z těch 

„skotských holých kopců“. Zanedlouho projíždíme městem 

Cambridge. A to jsou tu již skuteční bílí Britové, v pravdě 

Angličané se svými anglikánskými kosteli. Pokračujeme do 

samého středu severního ostrova do města Taupo se stejno-

jmenným krásným blankytným jezerem na jehož břehu leží. 

Je největším v zemi a je to zaplavený kráter sopky. Zde je 

přestávka. Je noc, pospáváme na malém nádraží, abychom 

se s jitrem vydali dá na samé jihovýchodní pobřeží ostrova. 

Lesy kole na jakýchsi náhorních plošinách, pro mě zvláštní 

tím, že ty jehličnaté stromy smrků a borovic připomínající 

Evropu, jsou pokácené ve velkých zásecích kolem silnice, 

mají srovnané do pravidelných řad drobné větve a kůru 

z odvětvených kmenů a leží tam jen tak nechané na pospas 

přírodě bez dalšího zpracování. Snad se počítá s tím, že se 

časem promění v hnojivo. Dostáváme se pak údolími nad 

četnými potoky i skalami abychom cestu končili na pobřeží 

Tichého oceánu v městě Napier. Z něho podle pobřeží po 20 

km jsme u cíle – město Hastings. Tam, do téhle přímořské 

oázy plné vinic, sadů a zeleninových zahrad mě nasměroval 

Tomáš Andrle, který se svými rodiči měl pronajatu más-

lovickou hospodu “U Depa“ v době mého odjezdu. On zde 

a v blízké obci Flexmery strávil předchozí dva roky života. 

Bylo 9 hodin ráno, pátek 6. 2. 2009. Konec mé cesty z Prahy 

po cca 19 700 km.  Josef Břečka

Z AUCLANDU DO HASTINGSU

inzerce
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V září a říjnu tohoto roku dovršili svá významná životní jubilea tito naši spoluobčané.

Podle data narozenin začíná tuto řadu pan Václav Jezbera, který slavil své sedmdesátiny 10. 9. ,

následován paní Milenou Kejlovou, které 14. 9. uplynulo 65 let a jejím manželem Františkem,

který se narodil o 14 dní později, ale za to o pět let dříve.

Mezi ně se však vklínil pan Jiří Švarc, který měl šedesáté narozeniny 23. 9.

V říjnu oslavily nebo oslaví kulaté narozeniny, a sice šedesáté paní Lenka Maixnerová 2. 10.

a sedmdesáté paní Jindřiška Skrbková 14. 10. a paní Sláva Levá 27. 10.

Všem těmto jubilantům a jubilantkám přejeme, aby jim dobře sloužilo zdraví

a aby všechna další léta svého života prožili v činorodé životní pohodě.

V dnešním nestálém světě plném pořád nějakých změn jistě potěší, že je také něco tak stálého, 

že to vydrží i dlouhé desítky let. A kupodivu je to i manželství. 

V naší obci oslavili v měsíci září dva manželské páry kamennou svatbu, to jest 65. výročí své svatby 

a jeden manželský pár pak v říjnu svatbu zlatou, čili 50. výročí svatby. 

Ty první dva páry jsou manželé Miloslava a František Převorovských, kteří slavili 13. září 

a Růžena a Miloslav Cinklovi pak 30. září. 

Padesát let od své svatby slavili manželé Anna a Stanislav Hubených 2. října. 

Dožít se takového výročí předpokládá nejen prožít mnoho radostí, ale také překonat mnoho starostí

a útrap a k tomu je třeba hodně lásky, vzájemného pochopení a tolerance. Blahopřejeme všem třem 

manželským párům k tomuto významnému jubileu jejich soužití a přejeme další spokojená léta.

Věnujte s námi tichou vzpomínku na paní Marii Blahušovou, naši skromnou a pracovitou spoluobčanku 

a častou návštěvnici obecní knihovny, která zemřela dne 5. září ve svých 78 letech.

Na vědomost se dává….
Vydává Obec Máslovice, rediguje Ing. Vladimír Chalup-

ný, titulní list kreslil Michal Morovian. Redakční rada ve 

složení J. Břečka, L. Chadimová, P. Olbert, K. Vojtíšková, A. 

Zoulová. Registrováno na Ministerstvu kultury ČR pod číslem 

MK ČR E 12702. Vychází šestkrát do roka. Uzávěrka tohoto 

čísla 20. 10. 2015. Sazba Daniela Kramerová. Uveřejněné 

příspěvky nevyjadřují vždy názor obecního úřadu.

Pište do zpravodaje!
Pište o všem, co se v obci nebo jednotlivých organizacích děje, co 

se vám líbí nebo nelíbí, co byste navrhovali nebo s čím nesouhlasíte 

a nebo napište, co byste chtěli vědět, o čem by se mělo také psát. Uzá-

věrka příštího čísla je 15. prosince 2015. Příspěvky můžete předávat 

do schránky obecního úřadu nebo p. Chalupnému či posílat mailem na 

adresu: ou@maslovice.cz

DIAKONIE BROUMOV VYHLAŠUJE SBĚR POUŽITÉHO OŠACENÍ
Do sbírky patří: letní a zimní oblečení včetně dětského, lůžkoviny, ručníky, utěrky, záclony, látky o velikosti nej-

méně 1 m/2, nepoškozené nádobí,vatované a péřové přikrývky, deky a polštáře, nepoškozená obuv, nepoškozené 

a kompletní hračky, peří, menší elektrospotřebiče a knihy. Nepřijímají se ledničky, televize, počítače, matrace, kober-

ce, nábytek a znečištěný a vlhký textil. Vše přinášejte zabalené do pytlů či krabic do čp. 16 (proti zastávce autobusu) 

v sobotu 14. listopadu mezi 11. – 12. hodinou.
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